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Møte: Bydelsutvalget  
Møtested: Kantinen. Sørkedalsveien 148 3. etg.  

Møtetid: torsdag 16. desember 2010 kl. 17.15     
Sekretariat: 23476014  
 
 
Møteleder: Elin Horn Galtung (H)  
   
Tilstede: Anita Asdahl Hoff (H)  

Arild Gjervan (H) 
Trond Lind Petersen (H) 
Lars Madsen (H) gikk kl. 20.15 
Jane Steenbuch (H) 
Harald Johan Cappelen (H) 
Lene Mathisen (H) 
Carl Lindblad (A) 
Frank Aubert (A) 
Christian Holmesland (F) 
Karin C. Matheson Seem (F) 
Terje Bjøro (V)  
Astrid Charlotte Seeberg (V) 
Ellen Lerberg (SV) 

 

    
I tillegg møtte: Bydelsdirektør Jan O. Nytveit 

Spesialkonsulent Stein Vesterkjær 
 

   
Møtesekretær: Anne Marie Nordby  
 
Godkjenning av innkalling 
Innkallingen ble godkjent uten merknader 
 
Godkjenning av sakskart 
Det ble fremlagt følgende tilleggssakskart: 
Sak 248 /10  Bevilling - Søknad fra Butikkdrift Røa AS om salgsbevilling Eierskifte ved 

Rema 1000 Røa Næringspark - Aslakveien 18 
Sak 249 /10  Rødkleivfaret 2 
Sak 250 /10  Bydelsdirektørens tilleggsinstilling - budsjett 2011 
Sak 251 /10  Elektromagnetisk stråling i barnehagene 
Sak 252 /10  Bomstasjonene på Majorstua i Sørkedalsveien og Middelthunsgate 



Arild Gjervan (H) fremmet følgende forslag: 
Sak 235 /10  Fartshumper i Husebygrenda borettslag – utesettes i påvente av svar fra 

Samferdselsetaten 
Sak 236 /10  Svar vedrørende henvendelse om begrenset tid for varelevering ved 
Holmenveien 1 – sendes tilbake til BMS-komiteen for behandling i møte 17.01.11 
 
Med disse tilleggssaker og endringer ble sakskartet vedtatt. 
 
Åpen halvtime 
Tor Godager, foreldregruppen for barn med barn med funksjonsnedsettelser, tok ordet til sak 
243/10 Lokal handlingsplan for mennesker med funksjonsnedsettelser i Bydel Vestre Aker fra 
2010 – 2013.  Han fremla også et ønske om å etablere et bofellesskap som Tangerudbakken. 
 
Trude Solberg, FAU Montessoriskolen, tok ordet angående foreslått kutt i 
helsesøstertjenesten.  Hun roste helsesøster på skolen. 
  
Sverre Nygård, foreldregruppen for barn med barn med funksjonsnedsettelser, tok ordet til 
samme sak. 
 
Christian Braathen og Mads Mortensen, Slemdal FAU, orienterte om ønskede 
trafikksikringstiltak rundt Slemdal skole. 
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Sak 226 /10  Protokoll fra møte 18. november 2010 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget godkjenner protokollen fra bydelsutvalgets møte 18. november 2010. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Bydelsutvalget godkjenner protokollen fra bydelsutvalgets møte 18. november 2010. 
 

 Sak 227 /10  Bydelsdirektørens driftsorientering 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
BU tar bydelsdirektørens driftsinformasjon til orientering. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
BU tar bydelsdirektørens driftsinformasjon til orientering. 
 

 Sak 228 /10  Rapportering på aktivitet og regnskap pr. 31.10.2010 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar redegjørelsen om bydelens økonomiske situasjon til orientering. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Bydelsutvalget tar redegjørelsen om bydelens økonomiske situasjon til orientering. 
 

Sak 229 /10  Forslag til årsplan og budsjett 2011 for Bydel Vestre 
Aker 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydelsdirektøren viser til forslag til årsplan og budsjett for 2011 og anbefaler bydelsutvalget å 
fatte følgende vedtak: 

 
1. 

 
Bydelsutvalget slutter seg til de aktivitetsendringer, strategier, tiltak, måltall, budsjett, 
årsverk og budsjettforutsetninger angitt under de respektive enheter i Kap 6-7: 
a) Pkt 6.1 – 6.3 Stabsenhetene HR, økonomi og tjenesteutvikling og kvalitet 
b) Pkt 7.1  Enhet for samfunn og helse  
c) Pkt 7.2  Enhet for sosial/NAV 
d) Pkt 7.3  Enhet for barnehager 
e) Pkt 7.4  Ressursenhet for barn og unge 
f) Pkt 7.5  Enhet for helsestasjon og skolehelsetjeneste 
g) Pkt 7.6  Enhet for forebygging barn og unge 
h) Pkt 7.7  Enhet for barnevern 



i) Pkt 7.8  Enhet for bestiller 
j) Pkt 7.9  Enhet for hjemmetjenester 
k) Pkt 7.10 Enhet for forebygging og rehabilitering 
l) Pkt 7.11 Enhet for boliger, dagsentra og psykisk helse  

2. Bydelsutvalget slutter seg til bydelsdirektørens forslag om budsjettfordeling innenfor 
funksjonsområder og kostrafunksjoner slik de fremkommer i kap. 8.  

3. Betalingssatsene i korttidsopphold kl. 8.45-15.00 settes til 67,5 % av heltidsopphold med de 
samme intervaller for familieinntekt. Evt. andre oppholdstider reguleres forholdsvis mht. 
betalingssatsene for heltidsopphold.    

4. Bydelsdirektøren får fullmakt til å omdisponere budsjettmidler innenfor rammen for 
videredelegering som angitt i økonomireglementet pkt. 4.3 a, b og c.  

5. Bydelsutvalget slutter seg til tilleggsinnstillingen fra bydelsdirektøren som er lagt frem som 
følge av endringer i bystyrets budsjettbehandling.  

 
Elin Horn Galtung (H) fremmet følgende felles forslag til vedtak fra SV, Ap, V og 
Høyre:  
 
Viser til Bydelsdirektørens Budsjettforslag og Tilleggsinnstilling. SV, Ap, Venstre og Høyre 
støtter forslagene med følgende endringer: 
 
Det bevilges: 
 

1. kr 100 000,- til Condio 
2. kr 180 000,- fordelt med 90 000,- til hvert av eldresentrene 
3. kr 330 000,- til ½ skolehelsesøster 
4. kr 528 000,- til 1 støttepedagog  
5. kr   30 000,- til økte Frivillighetsmidler 
6. kr   50 000,- øremerket til fritidsaktiviteter for funksjonshemmede barn og unge i 

bydelen etter søknad. Bydelsadministrasjonen bes utarbeide forslag til kriterier for en 
slik tildeling og fremlegge dem for BU i møtet 3.februar. 

 
Totalt utgjør dette kr 1 218 000,- som medfører at Bydelsdirektørens Tilleggsinnstilling 
endres til at kr 4 630 000,- avsettes til reserve fordelt med kr 3 500 000,- til Funksjonsområde 
3 - eldre og yngre funksjonshemmede, og kr 1 682 000,- til Funksjonsområde 2b – barn og 
unge. 
 
Verbalforslag: 
 

1. Bydelsutvalget forutsetter at administrasjonen fremmer en budsjettjusterings sak i 
møtet 19. mai. 

2. Bydelsutvalget forutsetter at det bevilges nok penger til å dekke behovet for olje, 
parafin i Holmen barnehage. 

3. Bydelsutvalget forutsetter at det sørges for reparasjoner i Midtstuen barnehage snarest 
så fukt og mugg fjernes. 

4. Bydelsutvalget ber administrasjonen senest i BU møtet 14. april fremme et forslag til 
Brukerundersøkelse med fremdriftsplan og spørsmål til de private barnehagene slik at 
vi kan få vite hvordan de oppfatter forvaltningen av oppgavene som er bydelens 
ansvar, og hvordan de oppfatter dialogen å være. 

5. Bydelsutvalget forutsetter at administrasjonen samarbeider med idrettslag i bydelen 
som driver tilbud for bydelsbeboere med ulike funksjonshemminger. 

6. Bydelsutvalget er klar over den store uroen mange barnehageforeldre har uttrykt i brev 
til oss. I bydelens økonomiske situasjon er det dessverre ikke mulig å unngå de store 
kuttene, noe dette Budsjettvedtaket forteller i klartekst. Bydelsutvalget forutsetter 
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imidlertid at administrasjonen har så tett kontakt med barnehagene at det blir sørget 
for at disse kuttene ikke medfører fare for barnas velferd.    

 
Christian Holmesland (F) fremmet følgende forslag til vedtak: 
 
Vestre Aker bydelsutvalg vedtar bydelsdirektørens budsjett forslag for 2011 med følgende 
endringer: 
 
1  Enhet forebygging barn og unge   

Tilskudd til Condio settes som for 2010 til kr 100 000. 
 
2.  Enhet bestiller    

Antall plasser på sykehjem økes til 380 fra 365 i budsjett i 2010.  
Dette gir merkost på 3,2 mill  

 
Økt vedtak i hjemmesykepleie                              med          0,5 mill  
Økt Vedtakstimer for utvikl hemmede             med          0,5 mill  
  

3  Enhet helsestasjon og skolehelsetjeneste 
Økning med 0,5 årsverk som skolehelsesøster med 0,33 mill 
Økning med 0,5 som helsesøster med 0,33 mill 

 
4.  Enhet for eldre og rehabilitering 

Økt tilskudd Røa eldresenter     med 90 000 
Økt tilskudd Vinderen eldresenter                     med      90 000 
Økt tilskudd til dagrehabilitering                      med    200 000 

 
5.  Betalingssatser for kortidsopphold pkt 3 i administrasjonens budsjett forslag økes fra 

67,5% til 75% for en mer korrekt dekning av de reelle kostnadene. 
 
Merkost for tilleggsforslag     5,340 mill 
 
Tilleggsinnstilling fra byrådet  6,4 mill 
 
Avsetning til reserve innen FO 3      1,06  mill 
 
Verbalforslag til behandling budsjett i Vestre Aker 

 
1. Bydelsutvalget ber administrasjonen legge frem beregninger som sammenlikner 

driftskostnadene for private og kommunale barnehager i bydelen innen utløpet av februar 
2011. Oversikten deles i kostnader for barn over og under 3 år og i følgende kategorier: 
Totale kostnader pr barn, lønnskostnader pr barn, herav pensjonskostnader pr barn, husleie 
pr barn. Basert på resultatene av denne analysen vil BU vurdere å konkurranseutsette 
bydelens kommunale barnehager fra barnehageåret 2011/2012 i sitt møte i mars.  

 
Det ble stemt over Fremskrittspartiets punkt 1. til 5.  Fremskrittspartiets forslag falt med 13 
(8H+2A+2V+1SV) mot 2 (F) stemmer. 
 
Det ble stemt punktvis over fellesforslaget fra SV, Ap, V og Høyre:  
 
Punkt 1 ble enstemmig vedtatt. 
Punkt 2 ble enstemmig vedtatt. 



Punkt 3 ble enstemmig vedtatt. 
Punkt 4 ble enstemmig vedtatt. 
Punkt 5 ble vedtatt med 13 (8H+2A+2.V+1SV) mot 2 (F) stemmer. 
Punkt 6 ble vedtatt med 13 (8H+2A+2.V+1SV) mot 2 (F) stemmer. 
Fremskrittspartiets forslag til tilleggsinnstilling falt med 13 (8H+2A+2.V+1SV) mot 2 (F) 
stemmer. 
Forslag til tilleggsinnstilling fra SV, Ap, V og Høyre ble vedtatt med 13 (8H+2A+2.V+1SV) 
mot 2 (F) stemmer 
Verbalforslaget fra SV, Ap, V og Høyre punkt 1 til 6 ble enstemmig vedtatt. 
Fremskrittspartiets verbalforslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
 
Det bevilges: 
 
1. kr 100 000,- til Condio 
2. kr 180 000,- fordelt med 90 000,- til hvert av eldresentrene 
3. kr 330 000,- til ½ skolehelsesøster 
4. kr 528 000,- til 1 støttepedagog  
5. kr   30 000,- til økte Frivillighetsmidler 
6. kr   50 000,- øremerket til fritidsaktiviteter for funksjonshemmede barn og unge i bydelen 

etter søknad. Bydelsadministrasjonen bes utarbeide forslag til kriterier for en slik tildeling 
og fremlegge dem for BU i møtet 3.februar. 

 
Totalt utgjør dette kr 1 218 000,- som medfører at Bydelsdirektørens Tilleggsinnstilling 
endres til at kr 4 630 000,- avsettes til reserve fordelt med kr 3 500 000,- til Funksjonsområde 
3 - eldre og yngre funksjonshemmede, og kr 1 682 000,- til Funksjonsområde 2b – barn og 
unge. 
 
Verbalforslag: 
1. Bydelsutvalget forutsetter at administrasjonen fremmer en budsjettjusterings sak i møtet 

19. mai. 
2. Bydelsutvalget forutsetter at det bevilges nok penger til å dekke behovet for olje, parafin i 

Holmen barnehage. 
3. Bydelsutvalget forutsetter at det sørges for reparasjoner i Midtstuen barnehage snarest så 

fukt og mugg fjernes. 
4. Bydelsutvalget ber administrasjonen senest i BU møtet 14. april fremme et forslag til 

Brukerundersøkelse med fremdriftsplan og spørsmål til de private barnehagene slik at vi 
kan få vite hvordan de oppfatter forvaltningen av oppgavene som er bydelens ansvar, og 
hvordan de oppfatter dialogen å være. 

5. Bydelsutvalget forutsetter at administrasjonen samarbeider med idrettslag i bydelen som 
driver tilbud for bydelsbeboere med ulike funksjonshemminger. 

6. Bydelsutvalget er klar over den store uroen mange barnehageforeldre har uttrykt i brev til 
oss. I bydelens økonomiske situasjon er det dessverre ikke mulig å unngå de store kuttene, 
noe dette Budsjettvedtaket forteller i klartekst. Bydelsutvalget forutsetter imidlertid at 
administrasjonen har så tett kontakt med barnehagene at det blir sørget for at disse 
kuttene ikke medfører fare for barnas velferd.    

7. BU ber administrasjonen legge frem beregninger som sammenlikner driftskostnadene for 
private og kommunale barnehager i bydelen innen utløpet av februar 2011. Oversikten 
deles i kostnader for barn over og under 3 år og i følgende kategorier: Totale kostnader 
pr barn, lønnskostnader pr barn, herav pensjonskostnader pr barn, husleie pr barn. 
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Basert på resultatene av denne analysen vil BU vurdere å konkurranseutsette bydelens 
kommunale barnehager fra barnehageåret 2011/2012 i sitt møte i mars.  

 Sak 230 /10  Klage over Plan og bygningsetatens tillatelse til 
ombygging av bolig til flermannsbolig og dispensasjon 
fra regulert byggegrense mot veg for oppføring av 
biloppstillingsplasser og søppelskur. Risalleen 6 

 
Plan- og bygningsetatens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget ved Bydel Vestre Aker finner ikke grunn til å omgjøre Plan- og 
bygningsetatens rammetillatelse av 31.5.2010 om i medhold av plan- og bygningsloven § 19-
2 å gi dispensasjon fra gjeldende regulering hva gjelder oppføring av tiltak innenfor 
byggegrense mot veg.   
 
Klagen fra Ole Krogvik Bygdøy, Dag Fasmer Wittusen, Unni Mortensen og Bjørn-Erik 
Eriksen, Lars Christian Sandberg og Statens Vegvesen Region Øst tas ikke til følge. 
 
Saken sendes Fylkesmannen til endelig avgjørelse. 
 
Arild Gjervan (H) fremmet følgende forslag til vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg finner grunn til å omgjøre Plan- og bygningsetatens tillatelse av 30. 
mai 2010 om å i medhold av Plan- og bygningslovens §19-2 gi dispensasjon fra byggegrense 
mot veg.  
 
Vedtaket bygger på en helhetsvurdering, der både naboenes anførsler, den gamle 
strøksservitutten og Statens Veivesens anførsler er hensyntatt. Spesielt har bydelsutvalget lagt 
vekt på at man ikke må tillate tiltak som kan være til hinder for en fremtidig god samferdsel i 
bydelen. Ring 3 er en av byens tyngst belastede trafikkårer, og det er ikke sannsynlig at denne 
trafikkbelastningen vil avta i de kommende årene. Tvert om kan man lett tenke seg situasjoner 
der det vil være både ønskelig og nødvendig å utvide ring 3. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg legger også vekt på at det er stor lokal motstand mot tiltaket, som 
etter bydelsutvalgets syn ikke kvalifiserer til betegnelsen ”småhus”. Klagen fra Ole K. 
Bygdøy, Dag F. Wittusen, Unni Mortensen, Bjørn-Erik Eriksen, Lars Kristian Sandberg og 
Statens Veivesen region øst tas derfor til følge.  
 
Saken sendes tilbake til Plan- og bygningsetaten. 
 
Plan- og bygningsetatens forslag falt med 13 (8H+2A+2V+1SV) mot 2 (F)stemmer. 
Høyres forslag ble vedtatt med 13 (8H+2A+2V+1SV) mot 2 (F)stemmer. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg finner grunn til å omgjøre Plan- og bygningsetatens tillatelse av 30. 
mai 2010 om å i medhold av Plan- og bygningslovens §19-2 gi dispensasjon fra byggegrense 
mot veg.  
 
Vedtaket bygger på en helhetsvurdering, der både naboenes anførsler, den gamle 
strøksservitutten og Statens Veivesens anførsler er hensyntatt. Spesielt har bydelsutvalget lagt 
vekt på at man ikke må tillate tiltak som kan være til hinder for en fremtidig god samferdsel i 
bydelen. Ring 3 er en av byens tyngst belastede trafikkårer, og det er ikke sannsynlig at denne 



trafikkbelastningen vil avta i de kommende årene. Tvert om kan man lett tenke seg situasjoner 
der det vil være både ønskelig og nødvendig å utvide ring 3. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg legger også vekt på at det er stor lokal motstand mot tiltaket, som 
etter bydelsutvalgets syn ikke kvalifiserer til betegnelsen ”småhus”. Klagen fra Ole K. 
Bygdøy, Dag F. Wittusen, Unni Mortensen, Bjørn-Erik Eriksen, Lars Kristian Sandberg og 
Statens Veivesen region øst tas derfor til følge.  
 
Saken sendes tilbake til Plan- og bygningsetaten. 
 

 Sak 231 /10  Klage over Plan og bygningsetatens avslag på søknad 
om tilbygg - Dispensasjon fra reguleringsplan - 
Vettaliveien 16 A - Eiendom 35 - 1301 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget ved Vestre Aker finner ikke grunn til å omgjøre Plan- og bygningsetatens 
avslag av 02.07.2010, om i medhold av plan- og bygningsloven § 19-2 å gi dispensasjon fra 
gjeldende reguleringsplan, S-4381 hva gjelder maksimum tillatt bebygd areal i 
reguleringsbestemmelsen § 5.6. 
 
Klagen fra tiltakshaver Katrine og Geir Isene tas ikke til følge. 
 
Saken sendes Fylkesmannen til endelig avgjørelse. 
 
Arild Gjervan (H) fremmet følgende forslag til vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg finner grunn til å omgjøre Plan- og bygningsetatens avslag av 
02.07.2010, om i medhold av plan og bygningsloven § 19-2 å gi dispensasjon fra gjeldende 
reguleringsplan, S-4381 hva gjelder maksimum tillatt bebygd areal i reguleringsbestemmelsen 
§ 5.6. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg finner en klar overvekt av hensyn som taler for at dispensasjon kan 
gis i denne sak. 
Formålet med gjeldende reguleringsplan er å sikre områdets grønne preg og at byens grønne 
ramme blir ivaretatt. 
Det omsøkte tilbygg blir i stor grad liggende under naboens heldekkede terrasse og vil i liten 
grad bli synlig og kan ikke sies å redusere områdets grønne preg. Tilbygget vil i større grad 
enn i dag bli tilpasset nabohuset. De to eiendommer fremstår som en enhet da de er bygget 
inntil hverandre. 
Tiltaket anses ikke å medføre sjenanse for naboer. 
De planlagte fasade- og terrengarbeider vil medvirke til en bedre terrengtilpassing og er 
ønsket av nabo. 
 
Klagen fra tiltakshaver Katrine og Geir Isene tas til følge. 
 
Saken sendes Plan- og bygningsetaten. 
 
Høyres forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg finner grunn til å omgjøre Plan- og bygningsetatens avslag av 
02.07.2010, om i medhold av plan og bygningsloven § 19-2 å gi dispensasjon fra gjeldende 
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reguleringsplan, S-4381 hva gjelder maksimum tillatt bebygd areal i 
reguleringsbestemmelsen § 5.6. 
Vestre Aker bydelsutvalg finner en klar overvekt av hensyn som taler for at dispensasjon kan 
gis i denne sak. 
Formålet med gjeldende reguleringsplan er å sikre områdets grønne preg og at byens grønne 
ramme blir ivaretatt. 
Det omsøkte tilbygg blir i stor grad liggende under naboens heldekkede terrasse og vil i liten 
grad bli synlig og kan ikke sies å redusere områdets grønne preg. Tilbygget vil i større grad 
enn i dag bli tilpasset nabohuset. De to eiendommer fremstår som en enhet da de er bygget 
inntil hverandre. 
Tiltaket anses ikke å medføre sjenanse for naboer. 
De planlagte fasade- og terrengarbeider vil medvirke til en bedre terrengtilpassing og er 
ønsket av nabo. 
 
Klagen fra tiltakshaver Katrine og Geir Isene tas til følge. 
 
Saken sendes Plan- og bygningsetaten. 
 

 Sak 232 /10  Bjerkebakken 37 - Kunngjøring om offentlig ettersyn 
fra 15112010 til 05012011 - Forslag til detaljregulering 

 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg viser til oversendt planforslag datert 11.11.2010 for Bjerkebakken 
37, og har ingen bemerkninger til denne. Planforslaget tas derfor til orientering. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg viser til oversendt planforslag datert 11.11.2010 for Bjerkebakken 
37, og har ingen bemerkninger til denne. Planforslaget tas derfor til orientering. 
 

 Sak 233 /10  Kunngjøring om offentlig ettersyn. Forslag til 
detaljregulering. Lokal samlevei mellom 
Radiumhospitalet og Smedstadkrysset 

 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg viser til oversendt planforslag datert 28.10.2010 for lokal samlevei 
mellom Radiumhospitalet og Smestadkrysset.  
 
Vestre Aker bydelsutvalg opprettholder tidligere uttalelse av 10. mai 2007 hvor intensjonen 
om å etablere en lokal vei ble støttet. Vestre Aker bydelsutvalg går derfor inn for alternativ nr. 
1 i planforslaget.  
 
For øvrig tas planforslaget til orientering.  
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 



Vestre Aker bydelsutvalg viser til oversendt planforslag datert 28.10.2010 for lokal samlevei 
mellom Radiumhospitalet og Smestadkrysset.  
 
Vestre Aker bydelsutvalg opprettholder tidligere uttalelse av 10. mai 2007 hvor intensjonen 
om å etablere en lokal vei ble støttet. Vestre Aker bydelsutvalg går derfor inn for alternativ 
nr. 1 i planforslaget.  
 
For øvrig tas planforslaget til orientering.  
 

 Sak 234 /10  Anmodning om uttalelse til dispensasjonssøknad fra 
Markaloven - Holmenkollveien 196-19 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg viser til oversendt markasak i Holmenkollveien 196 – 198, og har 
ingen bemerkninger til søknaden om dispensasjon fra markaloven. Vestre Aker bydelsutvalg 
slutter seg til fylkesmannens vurdering og konklusjon i saken, og tar søknaden til orientering. 
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg viser til oversendt markasak i Holmenkollveien 196 – 198, og har 
ingen bemerkninger til søknaden om dispensasjon fra markaloven. Vestre Aker bydelsutvalg 
slutter seg til fylkesmannens vurdering og konklusjon i saken, og tar søknaden til orientering. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg viser til oversendt markasak i Holmenkollveien 196 – 198, og har 
ingen bemerkninger til søknaden om dispensasjon fra markaloven. Vestre Aker bydelsutvalg 
slutter seg til fylkesmannens vurdering og konklusjon i saken, og tar søknaden til orientering. 
 

 Sak 235 /10  Fartshumper i Husebygrenda borettslag 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Saken fremmes på ny for avgjørelse i Vestre Aker bydelsutvalg. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Saken utsettes i påvente av svar fra Samferdselsetaten 
 

 Sak 236 /10  Svar vedrørende henvendelse om begrenset tid for 
varelevering ved Holmenveien 1 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg tar brev datert 20.10.2010 til orientering.  
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Saken sendes tilbake til BMS-komiteen for behandling i møte 17. januar 2011. 
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 Sak 237 /10  Strøing/måking i Gjøkbakken 
 
Byutviklings, miljø og samferdselskomiteens forslag til vedtak 
 
Bydelsutvalget ber om at Gjøkbakken må umiddelbart gis topprioritet mht. strøing/måking.  
Dette skyldes at en del trafikk blir omdirigert via Gjøkbakken på grunn av anleggsarbeider i 
Hospitsveien. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget ber om at Gjøkbakken umiddelbart må gis topprioritet mht. strøing/måking. 
Dette skyldes at en del trafikk blir omdirigert via Gjøkbakken på grunn av anleggsarbeider i 
Hospitsveien. 
 

 Sak 238 /10  Anmodning om uttalelse til byggesak i Marka - 
Tryvannsstua - Tryvann Vinterpark 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg viser til oversendt markasak vedrørende ny vannledning fra 
Tryvannstua til Tryvann Vinterpark. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg støtter søknaden, men ber om at det ikke etterlater sår i terrenget og 
at det ryddes opp.  
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg viser til oversendt markasak vedrørende ny vannledning fra 
Tryvannstua til Tryvann Vinterpark. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg støtter søknaden, men ber om at det ikke etterlater sår i terrenget og 
at det ryddes opp.  
 

 Sak 239 /10  Kunngjøring om offentlig ettersyn fra 29112010 til 
19012011- Forslag til detaljregulering - Gardeleieren - 
Husebyleieren 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydel Vestre Aker viser til oversendt høringssak for gardeleiren på Huseby, og har ingen 
bemerkninger til planforslaget. Vestre Aker bydelsutvalg tar derfor planforslaget til 
orientering.  
 
Anita Asdahl Hoff (H) fremmet følgende forslag til vedtak: 
Bydel Vestre Aker viser til oversendt høringssak for gardeleiren på Huseby, og har følgende 
tilleggsbemerkning til planforslaget mht miljø-, risiko og sårbarhet. Foruten spredningsfare 
av den nevnte Kjempebjørnekjeksen er det også viktig å bekjempe aggressive fremmede arter 
som Parkslirekne, kjempespringfrø og Canadagullris som er iferd med å kvele all annen 



vegetasjon i Merradalen og rundt FO-bygget. Det er også et ønske at man etterstreber 
etablering av edelløvskog som er stedstypisk for Husebyskogen. 
 
Høyres forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Bydel Vestre Aker viser til oversendt høringssak for gardeleiren på Huseby, og har følgende 
tilleggsbemerkning til planforslaget mht miljø-, risiko og sårbarhet. Foruten spredningsfare 
av den nevnte Kjempebjørnekjeksen er det også viktig å bekjempe aggressive fremmede arter 
som Parkslirekne, kjempespringfrø og Canadagullris som er iferd med å kvele all annen 
vegetasjon i Merradalen og rundt FO-bygget. Det er også et ønske at man etterstreber 
etablering av edelløvskog som er stedstypisk for Husebyskogen. 
 

 Sak 240 /10  Kunngjøring om offentlig ettersyn - Voksenkollveien 
80-88 - Detaljregulering 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg viser til bydelens uttalelse av 13.10.2008 til planinitiativet i samme 
sak, som flertallet støttet. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg gir derfor sin tilslutning til alternativ 1 i planforslaget for 
Voksenkollveien 80 – 88. For øvrig tas planforslaget til orientering.    
 
Christian Holmesland (F) fremla følgende tilleggsforslag: 

1. Vestre Aker bydelsutvalg setter som forutsetning at utbygger etablerer fortau i 
Voksenkollveien langs hele tomtegrensen. 

2. V finner det også ufornuftig å anlegge tre påkjørsler langs Voksenkollveien og mener 
at dette bedre kan løses ved avkjørsel til Lysebuveien. 

3. Vestre Aker bydelsutvalg minner om at det for tiden er mange utbyggingsprosjekter i 
området og ber Plan- og bygningsetaten sikre at alle utbyggere får like krav om 
etablering av fortau i Voksenkollveien fra stasjonen til Hospitsveien. 

 
Venstre, SV, AP og Anita Asdahl Hoff (H)fremla følgende omforente forslag til vedtak:: 
 
Voksenkollveien 80 – 88 var tidligere del av Legeforeningens Soria-Moria-eiendom, regulert 
til institusjonsformål.  Sammen med Voksenåsen, Astma-hjemmet, Solstua, Kongssætra og 
Anne Kure-tomten er den en viktig del av et sammenhengende nett av store og grønne 
eiendommer over toppen av Holmenkollåsen. Eiendommene ble i sin tid regulert for å sikre 
områdets grønne karakter, til glede for institusjonsformål hvor frisk luft og natur var viktig.  
 
Dette handler om å verdsette og bevare den største av de grønne åsene rundt bykjernen til 
glede for de mange som benytter området som utfartsområde.  Gjennom dette 
sammenhengende grøntområdet, kan man bevege seg langs naturstier over åsen fra 
Holmenkollanlegget til Lysebu, Lillevann og Marka.  Her går stier opp fra Bogstad over åsens 
fuglemyrer og inn til Frognerseteren. 
 
Holmenkollen med Kragstøtten er et av hovedstadens fremste turistmål.  Går man 
Voksenkollveien rundt Voksenåsen, opplever man et Norge i miniatyr, med markanatur og 
utsikt mot sjø, fjell, daler og hovedstaden. Helt unikt i en by! Voksenkollveien benyttes også 
av byens rulleskibrukere og rullestolbrukere, eldre og bevegelseshemmede; nettopp pga lange 
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strekninger med uberørt natur og asfaltbelagte veier. Slike veier finnes ikke og ønsker vi ikke 
å bygge i marka.  Å bevare dette området dreier seg også om å bevare Marka. 
 
Infrastrukturen i Voksenåsen er enda ikke dimensjonert for dagens fortetting mht bla veier, 
skoler, barnehager og park&ride. Kapasiteten på Grindbakken skole er strukket. T-banen er 
oppgradert men dekker mange nye boligfelt dårlig. Det går ikke an å reversere utbyggingen 
og få dyrelivet og naturen tilbake. Disse gamle institusjonstomtene må ses i sammenheng. Det 
kan ikke sies ja til en eiendom på den ene siden av veien og nei på den andre siden av veien. 
 
Det vises også til Plan og Bygningsetatens vurdering av eksisterende situasjon på oppdrag fra 
Bystyret i 2007. PBE konkluderte med at ”plansituasjonen fortsatt er tilfredsstillende i forhold 
til målsettingen om at åsen skal være en del av den grønne innfatningen av byen, forutsatt 
som tidligere en meget streng og bevisst behandling av bebyggelsesplaner og byggesaker i 
forhold til åsen som landskapselement med skogsvegetasjon. 
 
Vestre Aker Bydelsutvalg støtter på bakgrunn av dette og Byantikvarens vurderinger 
Alternativ 2 som ikke åpner for omregulering til boligbebyggelse. 
 
Det omforente forslag fra  Venstre, Arbeiderpartiet, SV og Anita Asdahl Hoff (H) falt med 9 
(7H+2F) stemmer mot 6 (2V+2A+1SV+1H) stemmer. 
Bydelsdirektørens forslag ble vedtatt med 9 (7H+2F) stemmer mot 6 (2V+2A+1SV+1H) 
stemmer. 
Fremskrittspartiets tilleggsforslag pkt. 1 ble vedtatt med 9 (7H+2F) stemmer mot 6 
(2V+2A+1SV+1H) stemmer. 
Fremskrittspartiets tilleggsforslag pkt. 2 falt med 12 (7H+2A+2V+1SV) stemmer mot 3 
(2F+1H) stemmer. 
Fremskrittspartiets tilleggsforslag pkt. 3 ble vedtatt med 14 (8H+2F+2V+1A+1SV) mot 1 
(1A) stemme. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg viser til bydelens uttalelse av 13.10.2008 til planinitiativet i samme 
sak, som flertallet støttet. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg gir derfor sin tilslutning til alternativ 1 i planforslaget for 
Voksenkollveien 80 – 88. For øvrig tas planforslaget til orientering.    
 
Vestre Aker bydelsutvalg setter som forutsetning at utbygger etablerer fortau i 
Voksenkollveien langs hele tomtegrensen. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg minner om at det for tiden er mange utbyggingsprosjekter i området 
og ber Plan- og bygningsetaten sikre at alle utbyggere får like krav om etablering av fortau i 
Voksenkollveien fra stasjonen til Hospitsveien. 
 

 Sak 241 /10  Referat fra tilsynsmøte på Hovseterhjemmet 26102010 
 
Helse- og sosialkomiteens fremmet følgende forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar referat fra Tilsynsutvalgets møte med ledelsen på Hovseterhjemmet 
26.10.2010 til orientering 
 
Helse- og sosialkomiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 



Bydelsutvalgets vedtak: 
Bydelsutvalget tar referat fra Tilsynsutvalgets møte med ledelsen på Hovseterhjemmet 
26.10.2010 til orientering 
 

 Sak 242 /10  Foreløpig tilsyn ved Vinderen bo- og servicesenter 
12112010 

 
Helse- og sosialkomiteens fremmet følgende forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar tilsynsrapporten for uanmeldt tilsyn ved Vinderen bo- og servicesenter 
12.11.2009 til foreløpig orientering 
 
Helse- og sosialkomiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Bydelsutvalget tar tilsynsrapporten for uanmeldt tilsyn ved Vinderen bo- og servicesenter 
12.11.2009 til foreløpig orientering 
 

 Sak 243 /10  Lokal handlingsplan for mennesker med 
funksjonsnedsettelser i Bydel Vestre Aker fra 2010 - 
2013 

 
Helse- og sosialkomiteens fremmet følgende forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar forslaget om lokal handlingsplan for mennesker med funksjonsnedsettelser 
i Bydel Vestre Aker 2010 – 2013 til orientering. 
 
Anita Asdahl Hoff (H) fremmet følgende forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget verdsetter målene i lokal handlingsplan for mennesker med 
funksjonsnedsettelser i Bydel Vestre Aker 2010 – 2013 og håper dette blir en plan som vil 
etterleves i praksis. 
 
I tillegg til planens nevnte mål ber vi om at man også har et generelt fokus på å redusere 
eksponeringen av elektromagnetisk stråling. Jfr egne saker om elektromagnetisk stråling SAK 
216/10, SAK 219/10 og  SAK 251/10. 
 
Planen bør også brukes som en brekkstang til å få gjennomslag for oppgradering/universell 
utforming av Gulleråsen stasjon. 
 
Høyres forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Bydelsutvalget verdsetter målene i lokal handlingsplan for mennesker med 
funksjonsnedsettelser i Bydel Vestre Aker 2010 – 2013 og håper dette blir en plan som vil 
etterleves i praksis. 
 
I tillegg til planens nevnte mål ber vi om at man også har et generelt fokus på å redusere 
eksponeringen av elektromagnetisk stråling. Jfr egne saker om elektromagnetisk stråling SAK 
216/10, SAK 219/10 og  SAK 251/10. 
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Planen bør også brukes som en brekkstang til å få gjennomslag for oppgradering/universell 
utforming av Gulleråsen stasjon. 
 

 Sak 244 /10  Høringsuttalelse ved forslag om innføring av 
brukervalg innen brukerstyrt personlig assistanse 

 
Helse- og sosialkomiteens fremmet følgende forslag til vedtak 
Bydel Vestre Aker støtter innføring av brukervalg for brukere av brukerstyrt personlig 
assistanse (BPA), som en naturlig følge av brukervalg for brukere av andre tjenester etter det 
samme lovverket. 
Man unngår ved dette å måtte sende forespørsel om tjenesten ut på anbud, noe som kan virke 
uverdig for enkelte brukerne.  
 
Bydelsdirektøren ber Bydelsutvalget om å ta forslag til høringsuttalelse til orientering.   
 
Helse- og sosialkomiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Bydel Vestre Aker støtter innføring av brukervalg for brukere av brukerstyrt personlig 
assistanse (BPA), som en naturlig følge av brukervalg for brukere av andre tjenester etter det 
samme lovverket. 
Man unngår ved dette å måtte sende forespørsel om tjenesten ut på anbud, noe som kan virke 
uverdig for enkelte brukerne.  
 
Bydelsdirektøren ber Bydelsutvalget om å ta forslag til høringsuttalelse til orientering.   
 

 Sak 245 /10  Klage over trinnlydstøy - Rugdeveien 4B 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget i bydel Vestre Aker viser til korrespondanse med seksjonseier i Rugdeveien 
4B og Bydelsoverlegen i Enhet for samfunn og helse. Det er etter bydelsutvalgets oppfatning 
dokumentert at trinnlydstøyen er helseskadelig for naboen og bydelsutvalget setter en ny frist 
for å rette forholdene slik at Byggforskrift for 1979 som legges til grunn som grenseverdi for 
støyen, blir tilfredsstilt. 
 
Med hjemmel i Lov om helsetjenesten i kommunene § 4a-8 og Forskrift om begrensning av 
støy §§ 1, 4 og 8 pålegger bydelsutvalget i Bydel Vestre Aker at støyreduserende tiltak 
iverksettes snarest og er avsluttet innen 15.02.2011.  
 
I henhold til Lov om behandlingsmåten i forvaltningssaker §§ 28 og 29 kan vedtak påklages 
innen tre uker etter at underretning om vedtak er mottatt. Klagen sendes via Bydel Vestre 
Aker, Sørkedalsveien 148, 0754 Oslo 
 
Bydelsdirektørens forslag ble vedtatt med 13 (8H+2V+2A+1SV) stemmer mot 2 (2F) 
stemmer. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Bydelsutvalget i bydel Vestre Aker viser til korrespondanse med seksjonseier i Rugdeveien 4B 
og Bydelsoverlegen i Enhet for samfunn og helse. Det er etter bydelsutvalgets oppfatning 



dokumentert at trinnlydstøyen er helseskadelig for naboen og bydelsutvalget setter en ny frist 
for å rette forholdene slik at Byggforskrift for 1979 som legges til grunn som grenseverdi for 
støyen, blir tilfredsstilt. 
 
Med hjemmel i Lov om helsetjenesten i kommunene § 4a-8 og Forskrift om begrensning av 
støy §§ 1, 4 og 8 pålegger bydelsutvalget i Bydel Vestre Aker at støyreduserende tiltak 
iverksettes snarest og er avsluttet innen 15.02.2011.  
 
I henhold til Lov om behandlingsmåten i forvaltningssaker §§ 28 og 29 kan vedtak påklages 
innen tre uker etter at underretning om vedtak er mottatt. Klagen sendes via Bydel Vestre 
Aker, Sørkedalsveien 148, 0754 Oslo 
 

 Sak 246 /10  Informasjonssaker til Bydelsutvalgets møte 16122010 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
1. Oppfølgingsskjema for politiske saker/vedtak i BU-møte 16. desember 2010 
2. Brev fra Byrådsavdeling for eldre og sosiale tjenester 02.12.10:  Oppnevning av 

driftsstyrer i kommunal drevne sykehjem 
3. Brev fra Byrådsavdeling for eldre og sosiale tjenester 02.12.10:  Foreløpig svar BU-sak 

209/10 elektromagnetisk stråling 
4. Brev fra Omsorgsbygg Oslo KF:  Finnhaugveien 1B – Finnhaugveien barnepark – 

forespørsel om omgjøring av tomten til skatepark 
tas til orientering 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
1. Oppfølgingsskjema for politiske saker/vedtak i BU-møte 16. desember 2010 
2. Brev fra Byrådsavdeling for eldre og sosiale tjenester 02.12.10:  Oppnevning av 

driftsstyrer i kommunal drevne sykehjem 
3. Brev fra Byrådsavdeling for eldre og sosiale tjenester 02.12.10:  Foreløpig svar BU-sak 

209/10 elektromagnetisk stråling 
4. Brev fra Omsorgsbygg Oslo KF:  Finnhaugveien 1B – Finnhaugveien barnepark – 

forespørsel om omgjøring av tomten til skatepark 
tas til orientering 
 

 Sak 247 /10  Komitereferater møte 16. desember 2010 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
1. Protokoll fra BMS-komiteens møte 29.11.10 tas til orientering 
2. Protokoll fra helse- og sosialkomiteen 06.12.10 tas til orientering 
3. Protokoll fra Vestre Aker Eldreråd 06.12.10 tas til orientering 
4. Protokoll fra Ungdomsrådet 06.12.10 tas til orientering 
5. Protokoll fra Rådet for funksjonshemmede 06.12.10 tas til orientering 
6. Protokoll fra AU 08.12.10 tas til orientering 
7. Protokoll fra AMU 15.11.10 tas til orientering 
8. Protokoll fra MBU 15.11.10 tas til orientering 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
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Bydelsutvalgets vedtak: 
1. Protokoll fra BMS-komiteens møte 29.11.10 tas til orientering 
2. Protokoll fra helse- og sosialkomiteen 06.12.10 tas til orientering 
3. Protokoll fra Vestre Aker Eldreråd 06.12.10 tas til orientering 
4. Protokoll fra Ungdomsrådet 06.12.10 tas til orientering 
5. Protokoll fra Rådet for funksjonshemmede 06.12.10 tas til orientering 
6. Protokoll fra AU 08.12.10 tas til orientering 
7. Protokoll fra AMU 15.11.10 tas til orientering 
8. Protokoll fra MBU 15.11.10 tas til orientering 
 

 Sak 248 /10  Bevilling - Søknad fra Butikkdrift Røa AS om 
salgsbevilling Eierskifte ved Rema 1000 Røa 
Næringspark - Aslakveien 18 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydel Vestre Aker viser til oversendt søknad om salgsbevilling for Rema 1000 , Røa 
Næringspark, Aslakveien 18, og har ingen innsigelser til denne. Bydel Vestre Aker anbefaler 
søknaden innvilget. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt: 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Bydel Vestre Aker viser til oversendt søknad om salgsbevilling for Rema 1000 , Røa 
Næringspark, Aslakveien 18, og har ingen innsigelser til denne. Bydel Vestre Aker anbefaler 
søknaden innvilget. 
 

 Sak 249 /10  Rødkleivfaret 2 
 
Terje Bjøro (V) fremmet følgende forslag til vedtak 
Følgende brev sendes Byrådet, Brannvesenet og Plan- og bygningsetaten: 
 
1. Vestre Aker bydelsutvalg tar til orientering at klage er sendt Fylkesmannen og 

Klagenemnda i Oslo kommune.  BU Vestre Aker er svært betenkt over at et bygg av en slik 
størrelse og med en slik fremtoning i landskapet skal gis byggetillatelse. 

 
2. Vestre Aker bydelsutvalg er videre meget overrasket og bekymret over at det ikke er mulig 

å komme til den nye boligen med noe større enn en pickup. Vi forutsetter at Oslo 
brannvesen kommer på en befaring og vil få uttale seg om avkjørsel og adkomst.  Vi ber 
om at dette gjøres snarest og at representanter fra bydelen blir invitert. 

 
Venstres forslag pkt. 1 ble vedtatt med 13 (8H+2V+2A+1SV) stemmer mot 2 (2F) stemmer. 
Venstres forslag pkt. 2 ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Følgende brev sendes Byrådet, Brannvesenet og Plan- og bygningsetaten: 
 
Vestre Aker bydelsutvalg tar til orientering at klage er sendt Fylkesmannen og Klagenemnda i 
Oslo kommune.  BU Vestre Aker er svært betenkt over at et bygg av en slik størrelse og med 
en slik fremtoning i landskapet skal gis byggetillatelse. 



 
Vestre Aker bydelsutvalg er videre meget overrasket og bekymret over at det ikke er mulig å 
komme til den nye boligen med noe større enn en pickup. Vi forutsetter at Oslo brannvesen 
kommer på en befaring og vil få uttale seg om avkjørsel og adkomst.  Vi ber om at dette 
gjøres snarest og at representanter fra bydelen blir invitert. 
 

 Sak 250 /10  Bydelsdirektørens tilleggsinstilling - budsjett 2011 
 

Bydelsdirektøren forslår følgende disponering av økt ramme på 6. 400 mill. kroner: 
Avsetning til reserve settes til 6,400 mill. kroner og hvorav 4,0 mill. kroner til 
funksjonsområde  
3- eldre og yngre funksjonshemmede og 2,4 mill. kroner til funksjonsområde 2b – barn og 
unge.  
Bydelsutvalgets vedtak: 
Saken behandles sammen med sak 229/10 
 

 Sak 251 /10  Elektromagnetisk stråling i barnehagene 
 
Anita Asdahl Hoff (H) fremmet følgende forslag til brev sendt Bystyret og Byrådet: 
 
Som en oppfølger av vår sak i forrige Bydelsutvalgsmøte om elektromagnetisk stråling har 
Vidar Skipenes (måleingeniør) og Sissel Halmøy (Folkets Strålevern) sjekket den 
elektromagnetiske strålingen utenfor 8 (av 66) tilfeldige barnehager, i vår bydel.  Kun stråling 
fra eksterne basestasjoner for mobiltelefoni er målt. Statens Strålevern opererer med tillatte 
grenseverdier på 10 millioner mikrowatt/m2. Pacemakere er spesifisert til å tåle 24000. 
Folkets Strålevern anbefaler en grenseverdi på 10 hvor man oppholder seg over lengre tid. 
 
Her er resultatene: 
Lysejordet barnehage, Vækerøveien 141:   6000 mikrowatt/m2 
Mærrabekken Barnehage, Sørkedalsveien 148:  2450  ”  
Sætra barnehage, Landingsveien 12:   2250  ” 
Røa senter barnehage, Austliveien 4:   1200  ” 
Røa senter barnehage, Austliveien 12B,     870  ” 
Kattugla Steinerbarnehage, Arnebråtveien 112:    450  ” 
Pyramiden Barnehage, Sørkedalsveien 148:     22  ” 
Montessoribarnehagen Solsikken, Røatoppen 15:         3   ” 
 
For flere av barnehagene er ikke resultatene som de burde være. Og de antatt ”verste” 
barnehagene er ikke målt ennå.  Det må gjøres noen grep for å få strålingseksponeringen bort 
fra barnehagene. I Sola, Sandnes og Stavanger kommune har de på bakgrunn av føre-var 
prinsippet og mulige helseskader nå vedtatt bl.a at: 
 

• Det skal praktiseres søknadsplikt etter plan- og bygningsloven for basestasjoner for 
mobiltelefoni så langt denne gir adgang til dette. 

• Mobiltelefonantenner skal, avhengig av senderetningen, ikke installeres på eller i 
umiddelbar nærhet av skoler eller barnehager. 

• Mobiltelefonantenner skal søkes montert på en slik måte at man unngår sterk 
eksponering av boligområder og arbeidsplasser, eventuelt skal sendeeffekten justeres 
ned. Dette skal oppnås uten at det går på bekostning av dekningskvalitet. 
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Vi vil henstille Oslo Kommune til også å følge opp dette. 
 
All erfaring tilsier at det også kan være mye elektromagnetisk stråling internt i barnehagene 
fra varmekabler, trådløse telefoner, mobiltelefoner, trådløse nettverk, strålende babycalls mm. 
Denne elektromagnetiske strålingen er noe man kan gjøre noe med om man er bevisst. Så å 
rydde for egen dør er en god begynnelse.  Folkets Strålevern har utarbeidet en liten bok med 
informasjon om elektromagnetisk stråling. Boken har også med ideer til hvordan man kan 
forholde seg for å redusere strålingseksponeringen.  Boken foreslås distribuert til samtlige 
barnehager i bydelen. 
 
Noen tips til å redusere egne kilder til stråling er f.eks: 

• Skru av varmekabler når man er i barnehagen, skru på når man går hjem.  Man trenger 
kanskje 1-2 panelovner og noen filleryer på det kaldeste for å holde varmen. 

• Erstatte trådløse fasttelefoner med kablede fasttelefoner (gjerne mange så man har 
fleksibilitet) 

• Unngå trådløst nettverk for PC 
• Skru av mobiltelefonen i arbeidstiden (det er alltid mulig å ringe barnehagen og få tak 

i dem man ønsker) 
• Eventuelle babycalls må være av typen som kun stråler når det er lyd. 

 
Vi kan ikke risikere å spille russisk rulett med våre barn. Barna er ekstra sårbare for 
elektromagnetisk stråling i en tid eksponeringen for dette øker dramatisk uten at vi ser 
konsekvensene av det. 
På bakgrunn av føre-var prinsippet og ovennevnte foreslår Høyre følgende vedtak: 
Brosjyre distribueres til samtlige barnehager i Vestre Aker.  Det henstilles til barnehagene om 
å gjøre grep for å redusere strålingseksponeringen internt i barnehagene.  Vi ber om at 
bystyret/byrådet følger opp retningslinjer for plassering av basestasjoner og 
mobiltelefonmaster etter mal fra Stavanger, Sandnes og Sola kommune. 
 
Høyres forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Følgende brev sendes Bystyret og Byrådet: 
 
Som en oppfølger av vår sak i forrige Bydelsutvalgsmøte om elektromagnetisk stråling har 
Vidar Skipenes (måleingeniør) og Sissel Halmøy (Folkets Strålevern) sjekket den 
elektromagnetiske strålingen utenfor 8 (av 66) tilfeldige barnehager, i vår bydel.  Kun 
stråling fra eksterne basestasjoner for mobiltelefoni er målt. Statens Strålevern opererer med 
tillatte grenseverdier på 10 millioner mikrowatt/m2. Pacemakere er spesifisert til å tåle 
24000. Folkets Strålevern anbefaler en grenseverdi på 10 hvor man oppholder seg over 
lengre tid. 
 
Her er resultatene: 
Lysejordet barnehage, Vækerøveien 141:   6000 mikrowatt/m2 
Mærrabekken Barnehage, Sørkedalsveien 148:  2450  ”  
Sætra barnehage, Landingsveien 12:   2250  ” 
Røa senter barnehage, Austliveien 4:   1200  ” 
Røa senter barnehage, Austliveien 12B,     870  ” 
Kattugla Steinerbarnehage, Arnebråtveien 112:    450  ” 
Pyramiden Barnehage, Sørkedalsveien 148:     22  ” 
Montessoribarnehagen Solsikken, Røatoppen 15:         3   ” 



 
For flere av barnehagene er ikke resultatene som de burde være. Og de antatt ”verste” 
barnehagene er ikke målt ennå.  Det må gjøres noen grep for å få strålingseksponeringen bort 
fra barnehagene. I Sola, Sandnes og Stavanger kommune har de på bakgrunn av føre-var 
prinsippet og mulige helseskader nå vedtatt bl.a at: 
 

• Det skal praktiseres søknadsplikt etter plan- og bygningsloven for basestasjoner for 
mobiltelefoni så langt denne gir adgang til dette. 

• Mobiltelefonantenner skal, avhengig av senderetningen, ikke installeres på eller i 
umiddelbar nærhet av skoler eller barnehager. 

• Mobiltelefonantenner skal søkes montert på en slik måte at man unngår sterk 
eksponering av boligområder og arbeidsplasser, eventuelt skal sendeeffekten justeres 
ned. Dette skal oppnås uten at det går på bekostning av dekningskvalitet. 

 
Vi vil henstille Oslo Kommune til også å følge opp dette. 
 
All erfaring tilsier at det også kan være mye elektromagnetisk stråling internt i barnehagene 
fra varmekabler, trådløse telefoner, mobiltelefoner, trådløse nettverk, strålende babycalls 
mm. 
Denne elektromagnetiske strålingen er noe man kan gjøre noe med om man er bevisst. Så å 
rydde for egen dør er en god begynnelse.  Folkets Strålevern har utarbeidet en liten bok med 
informasjon om elektromagnetisk stråling. Boken har også med ideer til hvordan man kan 
forholde seg for å redusere strålingseksponeringen.  Boken foreslås distribuert til samtlige 
barnehager i bydelen. 
 
Noen tips til å redusere egne kilder til stråling er f.eks: 

• Skru av varmekabler når man er i barnehagen, skru på når man går hjem.  Man 
trenger kanskje 1-2 panelovner og noen filleryer på det kaldeste for å holde varmen. 

• Erstatte trådløse fasttelefoner med kablede fasttelefoner (gjerne mange så man har 
fleksibilitet) 

• Unngå trådløst nettverk for PC 
• Skru av mobiltelefonen i arbeidstiden (det er alltid mulig å ringe barnehagen og få tak 

i dem man ønsker) 
• Eventuelle babycalls må være av typen som kun stråler når det er lyd. 

 
Vi kan ikke risikere å spille russisk rulett med våre barn. Barna er ekstra sårbare for 
elektromagnetisk stråling i en tid eksponeringen for dette øker dramatisk uten at vi ser 
konsekvensene av det. 
 
Brosjyre distribueres til samtlige barnehager i Vestre Aker.  Det henstilles til barnehagene 
om å gjøre grep for å redusere strålingseksponeringen internt i barnehagene.  Vi ber om at 
bystyret/byrådet følger opp retningslinjer for plassering av basestasjoner og 
mobiltelefonmaster etter mal fra Stavanger, Sandnes og Sola kommune. 
 

 Sak 252 /10  Bomstasjonene på Majorstua i Sørkedalsveien og 
Middelthunsgate 

 
Elin Horn Galtung (H) fremmet følgende forslag til vedtak: 
Brev sendes Samferdselsbyråden med kopi til Samferdselsetaten og Bystyret 
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Vestre Aker bydelsutvalg viser til tidligere sak om plassering av bomstasjoner i bydelen, se 
vedlegg. Vestre Aker bydel fikk den gangen gehør for våre argumenter og bommene ble 
stående på samme plass. Vestre Aker bydelsutvalg er via media blitt oppmerksom på at noen 
beboere på nedsiden av bommen ønsker bommen flyttet til på oversiden av rundkjøringen på 
Volvat slik at de kan kjøre gratis innenfor bomringen da de i dag må kjøre via bomringen på 
grunn av trafikkmønsteret.  
 
Vestre Aker bydelsutvalg hevder at en slik endring vil berøre langt flere mennesker negativt 
enn de som har bedt om den. Vestre Aker bydel har en befolkning på ca 44 800, og bydelens 
grense går i dag på utsiden av bomringen, men ved en endring vil flere beboere måtte betale 
for å kjøre i egen bydel for å komme til bydelens tjenestesteder, noe vi finner helt 
uakseptabelt. Og spesielt fordi kollektivtilbudet er vesentlig dårligere i Vestre Aker enn i 
Frogner bydel.  
 
Vestre Aker og Ullern bydeler har Diakonhjemmet som sitt lokalsykehus og med en flytting 
av bommen vil det medføre at vi også må betale for å komme dit.   
 
Høyres forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Brev sendes Samferdselsbyråden med kopi til Samferdselsetaten og Bystyret 
 
Vestre Aker bydelsutvalg viser til tidligere sak om plassering av bomstasjoner i bydelen, se 
vedlegg. Vestre Aker bydel fikk den gangen gehør for våre argumenter og bommene ble 
stående på samme plass. Vestre Aker bydelsutvalg er via media blitt oppmerksom på at noen 
beboere på nedsiden av bommen ønsker bommen flyttet til på oversiden av rundkjøringen på 
Volvat slik at de kan kjøre gratis innenfor bomringen da de i dag må kjøre via bomringen på 
grunn av trafikkmønsteret.  
 
Vestre Aker bydelsutvalg hevder at en slik endring vil berøre langt flere mennesker negativt 
enn de som har bedt om den. Vestre Aker bydel har en befolkning på ca 44 800, og bydelens 
grense går i dag på utsiden av bomringen, men ved en endring vil flere beboere måtte betale 
for å kjøre i egen bydel for å komme til bydelens tjenestesteder, noe vi finner helt 
uakseptabelt. Og spesielt fordi kollektivtilbudet er vesentlig dårligere i Vestre Aker enn i 
Frogner bydel.  
 
Vestre Aker og Ullern bydeler har Diakonhjemmet som sitt lokalsykehus og med en flytting av 
bommen vil det medføre at vi også må betale for å komme dit.   
 
Møtet slutt kl. 21.05 
 
 
 
 
Elin Horn Galtung       Anne Marie Nordby 
Leder         Sekretær 
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